

先贤安息日学课
PIONEER SABBATH-SCHOOL LESSONS

旧约历史
OLD TESTAMENT HISTORY

第 16 课

1888 年 4 月 21 日

雅各许的愿

1. 请讲述雅各是如何获得祝福的。
2. 这对雅各来说是不是光彩的呢？
创 27: 35。
3. “雅各”这个名字的含义是什么？
第 36 节和旁注。
4. 以扫如何看待雅各夺取长子名分（的祝福）的做法？ 第 41 节，第一部分。
5. 他定意要做什么？ 第 41 节，后部分。
6. 雅各的母亲建议雅各做什么？
第 42-45 节。
7. “一些日子”一直延伸到了多少年？
答：超过二十年。
8. 在旅途中的一晚，雅各在什么样的地方睡觉？ 创 28: 10, 11。
9. 他在那里做了什么梦？ 第 12 节。
10. 谁站在梯子的顶端？ 第 13 节。
11. 耶和华给了他什么应许？ 第 13-15 节。
12. 雅各醒来后说了什么？ 第 16 节。
13. 他如何论到那个地方？ 第 17 节。
14. 当耶和华向祂的一些仆人显现时，祂对他们说什么？
出 3: 7[应为第 5 节]； 书 5: 15。
15. 我们可以从中学到什么？
答：上帝的临格在任何地方都会使那个地方成为圣洁。

LESSON 16

April 21, 1888

JACOB'S VOW

1. Relate the means by which Jacob secured the blessing.
2. Was this honourable on the part of Jacob? Gen. 27 : 35.
3. What is the meaning of the name " Jacob " ? Verse 36, and margin.
4. How did Esau regard Jacob for his course in securing the birthright ? Verse 41, first part.
5. What did he purpose to do ? Verse 41, last part.
6. What did Jacob's mother advise him to do ? Verses 42-45.
7. Into how many years did the "few days" expand? Ans.-More than twenty.
8. What sort of a sleeping-place did Jacob have one night on his journey ? Gen. 28 : 10, 11.
9. What dream did he have there ? Verse 12.
10. Who stood at the head of the ladder? Verse 13.
11. What promise did the Lord make to him ? Verses 13-15.
12. What did Jacob say when he awoke? Verse 16.
13. What did he say of that place? Verse 17.
14. When the Lord appeared to certain of his servants what did he say to them? Ex. 3 : 7 [should be verse 5]; Josh. 5 : 15.
15. What may we learn from this? Ans. -That the presence of God in any place makes that place holy.

16. 主应许会一直临格在哪里？
太 18: 20。

17. 这给了我们什么教训？
答：敬拜上帝的地方都是神圣的，每当进入时都应该怀着敬畏的心。

18. 雅各在清早做了什么？
创 28: 18, 19。

19. 他许了什么愿？ 第 20-22 节。

20. 雅各向耶和华的祈求及要求到什么程度？ 第 20 节。

21. 他可以少要一点吗？

22. 然而他定意要做什么？ 第 22 节。

23. 向耶和华许愿或起誓是否正确？
诗 76: 11。

24. 人许愿时应注意什么？ 传 5: 4, 5。

25. 为什么我们要如此谨慎地偿还我们许的愿？ 申 23: 21。

注：可能会出现这样的问题：“如果雅各只得到食物吃和衣服穿，他如何能够缴纳十分之一呢？” 我们不应该认为，当雅各许愿时，他期望耶和华会把做好的衣服给他。他的想法是，他将从他所收到的一切中拿出十分之一献给上帝，并从剩余的其中取出他的食物和衣服，无论是多少都好。我们应该学到的教训是，在耶和华的祝福下，我们认为能支持我们的十分之九的钱，比在没有上帝祝福的情况下看似必要的全部金额更好。上帝能够用少量的钱提供与大笔钱一样好的支持。参见林后 9: 8；以及寡妇的油和一把面的例子（列王记上 17: 8-16），并基督喂饱众人的例子。

16. Where has the Lord promised always to be?
Matt. 18 : 20.

17. What lesson should this teach us ?
Ans.-That places dedicated to the worship of God are sacred, and should always be entered with reverence.

18. What did Jacob do in the morning?
Gen. 28: 18, 19.

19. What vow did he make? Verses 20-22.

20. What was the extent of Jacob's desire from the Lord ? Verse 20.

21. Could he have asked for less ?

22. Yet what did he purpose to do? Verse 22.

23. Is it right to make vows or pledges to the Lord ? Ps. 76 : 11.

24. When a person makes a vow, what should he be careful to do? Eccl. 5 :4, 5.

25. Why should we be so careful to pay our vows? Deut. 23 : 21.

NOTE.-The question may arise, "If Jacob had received only food to eat and raiment to put on, how could he have paid tithe ?" We are not to suppose that when Jacob made his vow, he expected that the Lord would give him his clothes ready made. The idea was that he would give the Lord a tithe of all that he received, and would get his food and raiment out of the remainder, no matter how much or how little it might be. The lesson that we should learn is, that nine-tenths of what we think would support us, with the blessing of the Lord, is better than the entire amount that might seem necessary, without God's blessing. God is able to make a small amount furnish as good a support as a large sum. See 2 Cor. 9 : 8; also the case of the widow's cruse of oil and handful of meal (1 Kings 17 : 8-16), and the feeding of the multitudes by Christ.



独一真神中文事工 One True God Chinese Ministry

独一真神中文事工 www.onetruegodchimin.com 电邮/Email: onettruegodchineseministry@gmail.com